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Jelen vannak: a csatolt jelenléti ív szerint.  
Dr. Incze Adrienne, elnök megnyitja a személyes megjelenéssel megtartandó megismételt közgyűlést, 

üdvözli a megjelenteket, megállapítja, hogy a meghívó szabályosan került közlésre, a tagok figyelmét 

a meghívóban előre felhívták a megismételt közgyűlésre, az összehívott mai közgyűlésen az Egyesület 

tagjai megjelentek, tagok a közgyűlés megtartása, illetve azon történő napirendi pontokban történő 

határozathozatal ellen nem tiltakoznak, így a közgyűlés  az Alapszabály megismételt közgyűlésre 

vonatkozó rendelkezése szerint a megjelent tagok számára való tekintet nélkül határozatképes.  

(81 tagból 11 tag jelent meg.) 

 

 (Alapszabály 9.7.: „A Közgyűlés határozatképes, ha azon a szavazásra jogosultak 50 %-

a + 1 fő jelen van. Ha a szabályszerűen összehívott Közgyűlés határozatképtelen, 

legkésőbb egy hónapon belüli időpontra ugyanazon tárgysorozattal új Közgyűlést kell 

összehívni, amely a megjelent tagok számára tekintet nélkül határozatképes.  A 

megismételt Közgyűlés akkor lesz határozatképes, ha erre a tagok figyelmét a 

meghívóban előre felhívják. A tag tagsági jogait meghatalmazás alapján képviselő útján 

gyakorolhatja. Egy képviselő több tagot is képviselhet.”) 

 

A közgyűlés Levezető Elnökének a megjelent tagok egyhangúlag dr. Incze Adrienne-t 

választják meg.  

Dr. Incze Adrienne mint a közgyűlés Levezető Elnöke, megnyitja a személyes megjelenéssel 

megtartandó közgyűlést, üdvözli a megjelenteket, javasolja, hogy jegyzőkönyvvezetővé  , a 

jegyzőkönyv hitelesítővé válassza meg a közgyűlés, és a szavazatszámláló bizottság tagjainak 

kéri fel.  

Ennek alapján a közgyűlés meghozta 1./2018.(03.25.) számú határozatát: a közgyűlés 

egyhangú szavazással megválasztotta jegyzőkönyvvezetőnek Campos Anna tagot, 

jegyzőkönyv hitelesítőnek Mészár Zsófia tagot és Kéri Georgina tagot, a szavazatszámláló 

bizottság tagjainak pedig Gaál Ilona, Czukorka Katalin és Csonka Eszter tagokat. 

Levezető Elnök ismerteti a közgyűlés napirendi pontjait, megkérdezi a résztvevőket, hogy 

egyetértenek-e a meghívóban közzétett napirenddel, illetve van-e valakinek javaslata más 

napirendi pont felvételére.  Mivel a közgyűlés napirendjére vonatkozóan észrevétel, indítvány 

nem hangzott el, ezért a napirend az alábbi határozattal elfogadásra kerül. 

 



2/2018.(03.25.) számú közgyűlési határozat: A közgyűlés – tartózkodás és 

ellenszavazat nélkül –nyílt szavazással, egyhangúlag elfogadta az alábbi 

napirendet:  

- Tagfelvétel 

- Elnöki beszámoló 

- Pénztárosi beszámoló 

- A TB és a honlap-munkacsoport beszámolója 

- A következő működésünket érintő kérdések: fizetett adminisztrátor, munkacsoportok, 

minőségbiztosítási kreditrendszer kérdése 

- Alapító okirat módosítás 

- Az elnök és a pénztáros lemondása 

- Elnök és pénztáros választása  

- Konferenciával kapcsolatos eldöntendő kérdések 

- Az OPAI-ban elkezdett pszichiátriai betegekkel végzett munka tapasztalatai 

- A táncterapeuta cím használata 

- Egyéb 

 

Levezető elnök tájékoztatja a megjelenteket a szavazás módjáról, rendjéről. A tisztújításhoz, az 

elnökség tagjainak megválasztásához a közgyűlésen megjelentek legalább háromnegyedének 

igenlő szavazata szükséges. 

Az 1. napirendi ponthoz 

Levezető Elnök ismerteti az Egyesület rendes tagságára az Alapszabálynak megfelelően 

jelentkezők neveit, majd nyilatkoztatja a közgyűlésen megjelenteket, hogy van-e tudomásuk 

olyan okról valamely tagjelölttel kapcsolatban, amely a jelölt megválasztását kizárja. 

Levezető Elnök megállapítja, hogy a közgyűlés résztvevői a tagjelöltek megválasztásával 

kapcsolatban kizáró okról nem tudnak. 

Ezt követően javasolja a közgyűlésnek, hogy szavazzanak a tagjelöltek megválasztásáról. 

(Alapszabály: ” 7.4.  Az Egyesület tagjává választásra a jelölt a tagfelvételét – a 

megfelelően kitöltött és aláírt belépési nyilatkozat benyújtásával – kérelmezheti. A jogi 

személy felvételi nyilatkozatához mellékelni kell az igazolást arról, hogy nevében ki 

járhat el képviselőként az Egyesület tagságában. A két tag írásbeli ajánlásával ellátott 

belépési nyilatkozatot az Egyesület Titkárának kell benyújtani. A tag felvételéről az 

Egyesület Elnökségének javaslatára a Közgyűlés egyszerű többséggel dönt.”) 

A közgyűlés meghozta 3./2018.(03.25) számú határozatát: titkos szavazással (11 igen, 0 

nem, 0 érvénytelen) a mai nappal Cseri Ágnest megválasztotta az Egyesület rendes 

tagjának. 

A közgyűlés meghozta 4./2018.(03.20.) számú határozatát: titkos szavazással (11 igen, 0 

nem, 0 érvénytelen) a mai nappal Szamosi Juditot megválasztotta az Egyesület rendes 

tagjának. 

 

A 2. napirendi ponthoz 



Az Elnök megtartja elnöki beszámolóját. 

 

Elnöki beszámoló 2018. 

2014 elején vettem át az elnökséget, új titkár Toronyai Gábor, új pénztáros Petka Krisztina és 

új elnökhelyettes Endresz Hajna (majd: Szili Katalin). 2017. februárában lecserélődött az 

elnökség az elnök kivételével: Campos Anna- aki a nyártól kapcsolódott be a munkába, 

Csontos Zoltán új titkár, Mészár Zsófia új pénztáros. 

Tevékenységeinket korábban a közhasznúsági jelentésben gyűjtöttük össze. Eme jelentés 

gazdasági irányú változása viszont már új összegző módszert igényel a részletes szakmai rész. 

A jelenleg alakulóban levő munkacsoportok egyik feladatköreként őrizhetjük meg, ill. 

fejleszthetjük ezt a szálat. 

Az egyesület szervezeti élete pontosabban körvonalazódott a tagsági státusz tisztázásával. A 

képzés (PMT) pénzügyei áttekinthetőbbé váltak a számlázás rendjének meghatározása révén. 

Közhasznúságunkat sikerült megőriznünk az új törvényi körülmények között is. Köszönet 

ezért a keményen dolgozó előző és a jelenlegi elnökségnek. 

A szervezeten belül működő bizottságok és „szokásos” feladatok továbbra is ellátódtak (TB-

ülések, Etikai Bizottság, Pszichoterápiás Tanácsban részvétel, műhelyek és előadások tartása 

hazai konferenciákon, rendezvényeken stb.). A TB ezekben az években a már hagyományossá 

váló két rendezvényünkért vállalt felelősséget: a Nyílt Napot Merényi Márta, az Egyesületi 

Napot Gaál Ilona, majd Sujtó Katalin szervezésében. 

A honlapunk megújult. Ezzel együtt új logónk is lett, Klimó Péter tervezése. Felelős bizottság 

dolgozik az oldal frissen tartásáért, technikailag kisebb illetve nagyobb nehézségekkel küzdve. 

Toronyai Gábor korábbi titkár továbbra is vállalta ezt a munkát, majd Varga László vette át a 

bizottság vezetését. Így ő és a többi bizottsági tag továbbra is kereshető honlap-ügyben. 

A nemzetközi terepen is jelentős az aktivitásunk. Az Európai Tánc- és Mozgásterápiás 

Egyesület az EADMT (melynek alapító tagjai vagyunk) 2015 őszén Budapesten tartotta éves 

közgyűlését (képviselők: Vermes Katalin és Incze Adrienne) és a hozzá kapcsolódó nemzetközi 

workshop-napot. Nagy köszönet a szervezőknek, segítőknek, és nem utolsó sorban a műhely 

vezetőinek:  Szervezők: Szécsi Bara. Petka Kriszta, Mészár Zsófia, Varga Kriszta Polgár Patrícia, 

Nagy Orsi, Dobrovits Réka. Önkéntesek, segítők: Tordai Zita, Walter Kata, Salz Gabi, Oláh Dóri, 

Gyulavári Ági, Kálmán Feri, Szili Kata, Fehér Gábor. A workshop vezetői: Merényi Márta, 

Vermes Katalin. „A visszajelzések szerint  nagyjából minden külföldi képviselő úgy érezte, hogy 

Magyarország sokat adott az európai közösségnek. Nem csak vendégül láttuk őket jó 

színvonalon, de megosztottuk azt a módot, minőséget, ahogy mi vagyunk, mi dolgozunk - s 

a visszajelzések szerint ezt általánosan nagyra értékelték.” (Vermes K, képviselő) 

Vermes Katalin komoly aktivitást fejt ki az európai egyesület életében. A PMT módszer 

sikeres re-akkreditációja megtörtént 2015-ben, amely szintén Vermes Katalin munkájának 

köszönhető. Emellett két EADMT-tag-egyesület re-akkreditációjával kapcsolatos részletes 

teendőket is Vermes Katalin végezte el.  

Merényi Márta és Vermes Katalin képviselték egyesületünket Milánóban, az EADMT 

2016. évi konferenciáján, ahol előadást is tartottak a PMT módszerről. 

Az Amerikai Táncterápiás Egyesület (ADTA) hivatalosan meghívta Incze Adrienne elnököt 

a 2016 őszén tartott 50. jubileumi konferenciájára, Washingtonba. Szintén előadás hangzott el, 

az egyesületről és a PMT módszerről. 



A képzés nemzetközi standardjainak megfelelően a klinikai fázis kiegészítéseként a képzésbe 

illesztődik a pszichiátriai páciensekkel szerzett tapasztalat. Az elnökség és a TB közös 

feladatának érzi a klinikai tapasztalat lehetőségének a képzésünkbe illesztésére irányulást és 

annak megvalósítását. Tárgyalás-sorozatot, szakmai előkészítést (Incze Adrienne) követően 

OPAI I. Pszichiátriai osztályán PMT - csoport indult Szántó Éva tagunk vezetésével, szakmai 

szupervízió mellett (Merényi Márta) a tervek szerint 2017. áprilistól, a realitásban késő ősztől, 

adminisztratív okból. Eredeti célkitűzésünk szerint a már működő csoport a későbbiekben az 

egyesületünkben képződők számára is lehetőséget adott volna asszisztensi munkára. Sajnos 

gazdasági okból a munkaviszony megszűnt, bár az osztályon dolgozó orvoskollégáknak és 

többi dolgozóinak egyöntetű véleménye szerint színvonalas munka zajlott. Így a későbbiekben 

másik helyszínen szükséges a fenti célra alkalmas helyet kialakítanunk. 

Az egyesület adminisztratív munkájának legjava ez idáig elsősorban egy szűkebb mag, 

néhány ember között oszlott meg csupán. Ez hosszú távon nem előnyös, mert a sokat vállalók 

túlzott kifáradásához vezethet (a legjelentősebb aktivitások több száz munkaórában 

mérhetőek, magyar vagy angol nyelven (kiemelem Vermes Katalin, az utóbbi fél évben még 

Campos Anna munkáját). 

Az elkövetkező elnökségek és az egyesület hosszabb távú jó működése érdekében célul tűztük 

ki minél több ember aktivitásának, bevonódnának támogatását az egyesület életébe. 

 

A 2017.évtől az elnökség tevékenységét a folyó ügyek (a civil törvényben előírt 

követelményeknek való megfelelés, gazdasági működésünk átalakítása) mellett három feladatra 

fókuszáltuk: a PMT módszer felmerülő akkreditációs kérdései, a képzés további bevonása a 

gazdasági életünkbe és az egyesületünk 25 éves fennállása körüli események támogatása. A 

tavalyi Közgyűlésen döntés született erről. Akkor még nem látszott, hogy mik a reális 

lehetőségeink az ünneplésre, mennyi szervezői kapacitás rejlik jelenleg a tagságban.  

 

A tanulmányi bizottsággal együttműködve az akkreditációnkért, mind a terapeuta 

(egyetemi képzés tervezése), mind a pszichoterapeuta képzés akkreditációjáért jelentős 

erőt fejtünk ki. Az egyetemi képzés tervezésében fontos lépéseket sikerült tenni (ELTE 

Bárczi). Az utóbbi tárgyalásokat Vermes Katalin, Incze Adrienne és Merényi Márta alkotta 

csoport folytatja.  

Az őszi szakmai napon elindult a munkacsoportok megalakulása, melyek létrejötte fontos 

része az egyesület szakmai és közösségi életének gazdagodásának, fellendítésének. 

Átláthatóbbá, szervezettebbé és  megoldhatóvá teszi a munkamegosztás által a 

megnövekedett szervezeti kihívásoknak való megfelelést. Ez a leendő elnök és az 

elnökség munkáját is megsegíti. A 25 éves évfordulónkhoz kapcsolódó konferencia 

szervezése folyamatban van. 

Megvitatás, szavazás. 

A közgyűlés – tartózkodás és ellenszavazat nélkül –nyílt szavazással, egyhangúlag 

elfogadta az elnöki beszámolót. 

A 3. napirendi ponthoz 

A Levezető Elnök felkéri Mészár Zsófia pénztárost, hogy tartsa meg beszámolóját. 

Megvitatás, szavazás. A költségvetési tervet a következő, májusi közgyűlésre tervezzük. 



A közgyűlés – tartózkodás és ellenszavazat nélkül –nyílt szavazással, egyhangúlag 

elfogadta a pénztáros beszámolóját. 

A 4. napirendi ponthoz 

A Levezető Elnök felkéri a Tanulmányi Bizottság vezetőjét, Merényi Mártát, hogy tartsa 

meg beszámolóját. 

Merényi Márta beszámolója a TB munkájáról: 

Az EADMT képzési kritériumainak kialakításához Vermes Kata vezetésével kidolgoztuk a 

vállalható szempontokat, aminek fontos része az óraszámok, tantárgyak mellett a 

gyakorlathoz szükséges lehetőségek átgondolása, kialakítása. A kutatásmódszertan, és a 

Lábán féle mozgáselemzést mindenképp be kell építenünk. 

Megállapodtunk, hogy a képzésbe egy esszé megírásával lehet belépni, ebből, a szóbeli 

vizsgából, és a dolgozat megírásából tevődik össze a 4 elvárt esszé, ami az EADMT képzési 

rendjéhez illeszkedik. . 

Támogattuk az elnökség szerződés kötését az OPAI –el, hogy Szántó Éva pszichotikus, 

személyiségzavaros páciensek számára PMT csoportokat vezessen, ahol később a gyakorlati 

órákat tejesíteni lehet. Sajnos január 31-i dátummal megszűntették Éva szerződését, 

hatékony munkája ellenére. 

A képzés következő szupervíziós csoportját is szerveztük, Endresz Hajna és Sujtó Katalin 

vállalták a vezetését. 

Az egyetemi szakirányú továbbképzéshez szükséges képzési kritériumainkat kialakítottuk 

Vermes Katalin és Incze Adrienne vezetésével, amit a tárgyalásokon képviselni fogunk (ELTE 

Bárczi Gusztáv Gyógypedagógiai Kar, ill. Testnevelési Egyetem). 

Felkértük a 2018-as konferencia program bizottságát. Megkapta az egyesület az Oftex 

akkreditációhoz jogosultságot, pszichológusok, orvosok, egészségügyi szakdolgozók száméra. 

A konferenciát akkreditáltattuk, 16 CME pontot kaptunk. 

A belső továbbképzésünkhöz szükséges elméleti és gyakorlati lehetőségeket és óraszámokat  

is kialakítottuk. 

Kialakítottuk a végzettségnek megfelelő óradíjak ajánlását. 

Incze Adrienne és Szili Katalin kiképzők fogják vezetni a következő képző csoportot.  

 

Megvitatás, szavazás. 

A közgyűlés – tartózkodás és ellenszavazat nélkül –nyílt szavazással, egyhangúlag 

elfogadta a Tanulmányi Bizottság beszámolóját. 

Az 5. napirendi ponthoz 

A Levezető Elnök felkéri a honlap-munkacsoport vezetőjét, Varga Lászlót, hogy tartsa meg 

beszámolóját. 



Honlap-munkacsoport – Beszámoló 

Az elmúlt hónapokban a honlapon kisebb módosítások történtek, ezek inkább technikaiak. Pl. arra az 

esetre, ha támadás érné a honlapot vagy összeomlana a szerver, be van állítva egy automatikus 

biztonsági mentés, ami hetente frissül (ami egy Dropbox nevű (ingyenes, felhő-alapú)) tárhelyen 

tárolja a teljes honlapot. Ez alapján az utolsó mentés szerinti állapotába visszaállítható a honlap. 

Javaslatok: Egy bizonyos Wordpress-template (Avada) megvétele, ami megoldaná a meglévő 

problémákat (pl. a menü ugrálása és a nehézség a pdf dokumentumok megnyitásában), valamint 

könnyebben fejleszthetőbbé tenné a honlapot. Ez a sablon nagyon rugalmas, mobil/tablet 

kompatibilis, jól működő, szép honlapot lehet vele építeni. A mostani template-hez már nem 

elérhetők frissítések, és várható, hogy idővel egyre több működési probléma lép fel. 

A kezdőoldalról a menüben csak a nyilvánosságnak szánt anyagok (menüpontok) legyenek elérhetők. 

A tagság regisztráció által tudna hozzáférni a belső anyagokhoz. A regisztráció többféleképpen is 

megoldható, de talán a legjobb az, ha minden egyesületi tagot mi (a honlaposok) regisztrálunk, 

névvel, külön jelszóval, majd ezt megküldjük mindenkinek, aki belépve tudja a saját profilját 

szerkeszteni (jelszót, a megjelenő nevet változtatni, plusz adatokat megadni, esetleg fényképet 

feltölteni. A Gmail-levelezőlista megtartásával a honlapon keresztül folyjon inkább az egyesületi élet, 

pl. posztolni, kommentelni lehessen. Megoldható, hogy a munkacsoportok alcsoportokat alkotva 

külön is kommunikálhassanak egymással a honlapon keresztül. A honlap fokozatos, kis lépésekben 

haladó „kísérleti” - esztétikai és tartalmi - csiszolását javasoljuk, meglévő tartalmak (szövegek, képek) 

megtartásával, és a korábbi változathoz való visszatérés lehetőségével, ha az új mégsem válik be, 

vagy nem nyeri el a tagság/vezetőség tetszését. Ezen belül a menü fejlesztésével (címeivel, 

sorrendjével, szerkezetével) is lehetne foglalkozni/kísérletezni. 

Megvitatás, szavazás. 

A közgyűlés – tartózkodás és ellenszavazat nélkül –nyílt szavazással, egyhangúlag 

elfogadta a honlap-munkacsoport beszámolóját. 

A 6. napirendi ponthoz 

A Levezető Elnök felkéri a tagságot, hogy szavazzanak az Alapító okirat módosításról, 

mivel az elnök és a pénztáros személye megváltozik a fentiek lemondásával és a választással. 

A közgyűlés – tartózkodás és ellenszavazat nélkül –nyílt szavazással, egyhangúlag 

elfogadta az Alapító okirat módosítását. 

 

A 7. napirendi ponthoz 

A Levezető Elnök felkéri az Elnökség tagjait, hogy vázolják a következő működésünket 

érintő kérdéseket: fizetett adminisztrátor, munkacsoportok, minőségbiztosítási 

kreditrendszer kérdése. 

1. Munkacsoportok 

Csontos Zoltán elmondja, hogy ahogy azt korábbi fórumokon elhatároztuk, elengedhetetlen az 

egyesületi munkamegosztáshoz több munkacsoport megalakulása. Fontos, hogy vegyék fel 

egymással a kapcsolatot a csoporttagok. Hangsúlyos: a munkacsoporton belüli vezető választás 

fontos a működéshez. Aki még nem jelentkezett, jó lenne, ha megtenné: munkamegosztás nélkül az 



egyesület gördülékeny működése kétséges, ugyanakkor együtt sok a potenciál. A következő 

munkacsoportok alakulnak: Elnökség munkáját segítő munkacsoport, Eddig megjelent biográfiát 

összegyűjtő munkacsoport, Zene-mozgásterápia kapcsolatával foglalkozó munkacsoport, Frissen 

végzettek és visszacsatlakozók „utógondozása” – munkacsoport, Egyesületi kiadványok – 

munkacsoport, Munkacsoport a pénzügyi erőforrások felkutatására, Pályázati munkacsoport, Serdülő 

munkacsoport, Gyerekterápia munkacsoport, Konferencia munkacsoport, Szakmai rendezvények 

munkacsoport, Európai legitimáció fenntartásán dolgozó munkacsoport, Munkacsoport a 

felsőoktatási képzés kidolgozására, Munkacsoport a pszichoterápiás elfogadottság kidolgozására. 

2. Fizetett adminisztrátor kérdése 

Campos Anna elmondja, hogy utóbbi idő tapasztalatai alapján, megnövekedett adminisztratív, 

szabályozási, stb. feladatok miatt elkerülhetetlen, hogy fizetett adminisztrátor segítségét igényve 

vegyük. Ennek pénzügyi hátterének megteremtése is fontos, amelyen az előző és a leendő elnökség 

is dolgozik. A képzőcsoportoké már megvan, a sajátélménycsoportok adomány formájában járulnak 

hozzá. Ennek elveit az elnökség, TB, munkacsoport dolgozza ki a közeljövőben. Hosszú távon 

internetes számlázás szükségesséé válik, rövid távon marad az írott számla. Szabó Annamária 

áprilistól elvállalja, 1200 Ft-os óradíjért, számla ellenében, csak az elvégzett munkáért számláz. 

3. Javaslat  

Incze Adrienne javaslatot tesz egy közösségi kreditrendszer alkalmazására a jövőben. A részletek 

kimunkálandóak. A közösségi kreditrendszer ötlete: minden tagnak bele kellene tenni közösségi 

munkát egyesületbe, amire szintén lenne 5éves pontrendszer. Egyelőre csak az elv hangzik el, 

szavazásra bocsájtásra egy későbbi közgyűlésen kerül sor. 

A témák megvitatása. 

Szavazás a munkacsoportok és a fizetett adminisztrátor kérdésében: A közgyűlés – 

tartózkodás és ellenszavazat nélkül –nyílt szavazással, egyhangúlag elfogadta a 

javaslatokat. 

 

A 8. napirendi ponthoz 

 

Levezető Elnök előadja, hogy  

dr. Incze Adrienne elnök le kíván mondani, 

Mészár Zsófia pénztáros le kíván mondani. 

 

A lemondó tisztségviselők az új tisztségviselők megválasztásáig tisztségükben maradnak, 

lemondó nyilatkozataikat az új tisztségviselők elfogadó nyilatkozataival egyidejűleg teszik 

meg. 

 

Levezető Elnök ismerteti az új elnökségi jelölteket: 

- Elnök: dr. Vermes Katalin 

- Pénztáros: Kéri Anita Georgina  

Levezető Elnök megkérdezi a közgyűlést, hogy kíván-e valaki újabb jelöltet javasolni, majd 

megállapítja, hogy a közgyűlés nem állított újabb jelöltet. Ezután Levezető Elnök nyilatkoztatja 



a közgyűlésen megjelenteket, hogy van-e tudomásuk olyan okról valamely tagjelölttel 

kapcsolatban, amely a jelölt megválasztását kizárja. 

Levezető Elnök megállapítja, hogy a közgyűlés résztvevői a tagjelöltek megválasztásával 

kapcsolatban kizáró okról nem tudnak. 

Ezt követően javasolja a közgyűlésnek, hogy szavazzanak a jelöltek megválasztásáról, 

tájékoztatja a megjelenteket a szavazás módjáról, rendjéről. A tisztújításhoz, az elnökség 

tagjainak megválasztásához a közgyűlésen megjelentek legalább háromnegyedének igenlő 

szavazata szükséges. 

 

(Alapszabály: „9.13. Titkos szavazást rendelhet el a Közgyűlés az Elnök előterjesztésére 

vagy a tagok egyharmadának kezdeményezésére. Az Egyesület Elnökségét a Közgyűlés 

minden esetben titkos szavazással választja meg. Minősített, a jelenlévők legalább 

háromnegyede többségének igen szavazata szükséges az Alapszabály elfogadásához, 

módosításához, illetve kiegészítéséhez, az Elnök és az Elnökség tagjainak 

megválasztásához, felmentéséhez, visszahívásához.”) 

A közgyűlés meghozta 5/2018.(03.25.) számú határozatát: titkos szavazással a mai 

nappal, három éves időtartamra megválasztotta elnöknek dr. Vermes Katalint (11 

igen szavazattal). 

A közgyűlés meghozta 6/2018.(03.25.) számú határozatát: titkos szavazással a mai nappal, 

három éves időtartamra megválasztotta pénztárosnak Kéri Anita Georginát (11 igen 

szavazattal). 

 

A 9. napirendi ponthoz 

A Levezető Elnök felkéri a konferencia főszervezőjét, Nagy Orsolyát, hogy számoljon be 

a konferenciaszervezés eddigi eredményeiről, a további feladatokról és az esetlegesen 

felmerülő eldöntendő kérdésekről.  

 
Nagy Orsolya elmondta, hogy megvan a konferencia helyszíne és az időpontja. A Szervező 
Bizottság végzi az esemény logisztikai és adminisztratív előkészítését. A honlapra felkerültek 
már az információk és folyamatosan érkeznek a jelentkezések.  
A Program Bizottság összeállította a konferencia struktúráját és kezeli a beérkező előadásokat, 
absztraktokat. Szeretnénk, ha április közepéig felkerülne a program-tervezet is a honlapra.  
Ami a legfontosabb feladat most: a konferencia népszerűsítése. Kérjük a tagokat, hogy osszák 
meg, akivel tudják; illetve ha van olyan kontakt, amivel érdemes lenne a szervezőbizottságnak 
hivatalosan kapcsolatba lépni, küldje el a szervezőknek, elsősorban Orsinak. Aki vinne 
szórólapot konferenciára, bárhova, szintén keresse szervezőket, elsősorban Orsit. A Szervező 
Bizottság kéthetente küld státusz riportot az Elnökségnek. 

 

Megvitatás. 

 

A közgyűlés – tartózkodás és ellenszavazat nélkül –nyílt szavazással, egyhangúlag 

elfogadta a konferencia főszervezőjének beszámolóját. 
 

 

A 10. napirendi ponthoz 



A Levezető Elnök felkéri dr. Vikárné Szántó Évát, hogy ossza meg az OPAI-ban elkezdett 

pszichiátriai betegekkel végzett munkája tapasztalatait. 

                                                                          BESZÁMOLÓ 

az OPAI egyik  pszichiátriai osztályán megvalósuló pszichodinamikus mozgás- és táncterápiás csoport                         

működéséről      (2017.10.16.-1018.01.31.)  

A munkát 2017. októberében kezdtem. Heti 2x5órában dolgoztam, hetente 2x 2 csoportot vittem.  

A tervek szerint egy pszichotikus és egy személyiségzavaros csoport indult. 46 beteggel találkoztam 

és dolgoztam a csoportokban, összesen 18 alkalommal, átlagosan 4,5 alkalommal tudtam találkozni 

egy beteggel. Lebontva 10-18 alkalommal 4 beteg, 5-9 alkalommal 13 beteg, 1-4 alkalommal 28 beteg 

tudott részt venni a csoportokban. 

A kereteket, az interjúzást adaptálni kellett az intézményes lehetőségekhez.  

- A csoportok teljesen nyitott csoportként működtek.  

- A szabályos, a csoport kezdete előtti interjúzásról elég hamar le kellett mondanom, a betegek 

kiszámíthatatlan fluktuációja miatt. Az interjú átalakult mozgásos interjúvá, ill. a nagyon röviden 10-

15 percben tudtam a legfontosabb dolgokról beszélgetni a betegekkel. 

- Rugalmas keretekben dolgoztam. Noha volt állandó tere a csoportoknak (a könyvtár), ami azonban 

közben mégis változott (renoválás miatt),és egy egészen kicsi terembe szorultunk 3-4 alkalommal, 

ahol nagyon nehéz volt mozogni.  

Az időpontok is állandóak voltak, a csoport kezdete és vége, de,ha pl. az intézményi rezidens oktatás 

elhúzódott, a betegeknek várniuk kellett a folyosón, hogy bemehessenek a csoport terébe. Ez 

nehézségeket okozott, mert nem minden schizofrén beteg volt képes a bizonytalan ideig tartó 

várakozásra. A pszichiáter és pszichológus kollégák igyekeztek tiszteletben tartani a csoport időt, de 

előfordult, hogy  éppen akkor tudták fogadni a beteget, amikor a csoportban kellett volna lenniük. 

Stb. 

-Vegyes csoportok alakultak a szervezési nehézségek miatt. Vizsgálatok, kimenők, más csoportok, 

egyéni beszélgetések, ügyintézések stb. miatt képtelenség volt megszervezni a tisztán pszichotikus ill. 

tisztán személyiségzavaros csoportokat, ami egyébként a csoportok előnyére vált, hátrány nem 

származott belőle.  

Fogadtatás  

A betegek szívesen jöttek a csoportokba, az, hogy ki hányszor jött elsősorban attól függött, mikor 

küldték őket az orvosok, ill. mennyi ideig maradtak az osztályon ezután. Aki bejött a csoportba, az 

amíg a kórházban volt, járt. A betegek azt fogalmazták meg, itt történik velük valami és az jó. A 

pszichiáter orvosok és a rezidens orvosok rendkívül nyitottan fogadták ezt az új lehetőséget, a 

pszichodinamikus mozgás- és táncterápiás csoport beindulását az osztályon. Érdekelte őket a mi 

történik egy ilyen csoportban, volt, aki bejött megtapasztalni. Jó kapcsolat alakult ki, együtt lehetett, 

tudtunk dolgozni. Az osztályos ápolók is támogatóak voltak, sok hasznos technikai segítséget adtak.  

Munkám sajnálatos módon éppen akkor ért véget, amikor már megtalálta a helyét az osztályos 

rendszerben, elfogadottá vált, elkezdett „bejáratódni”. Az intézmény vezetősége anyagi problémára 

hivatkozva megszüntette a lehetőséget. Az orvosok, az ápolók felkeresték az intézményvezetőt, hogy 

tiltakozzanak, szükségét látták a betegekkel végzett mozgásterápiás munkának, hatékonynak találták, 

tapasztalták a mozgáscsoport jótékony hatását. A kórház vezetése a megszűntetés mellett döntött. 



 

A 11. napirendi ponthoz 

A Levezető Elnök felkéri a TB elnökét, Merényi Mártát, hogy tegye meg javaslatát a 

táncterapeuta cím használatáról. 

 

Megvitatás. 
 

A közgyűlés meghozta 6/2018.(03.25.) számú határozatát: nyílt szavazással ( 10 igen, 0 

nem, 1 tartózkodott) elfogadta, hogy a korábban „csoportvezető” elnevezést „terapeuta”-

ra módosítjuk a szakembereink körében. 

 

 

 

A 12. napirendi pontban („Egyebek”) felmerült témák, megjegyzések, hírek után Levezető 

Elnök megállapítja, hogy az elhangzottakkal kapcsolatban további javaslat, észrevétel nem 

hangzott el, ezért berekesztette a közgyűlést és mindenkinek megköszönte a megjelenést. 


